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ZÁPIS ZE SCHŮZE ŠKOLSKÉ RADY 
 

Základní školy, Fakultní školy Pedagogické fakulty UK, Praha 2, Slovenská 27 
(dále jen ZŠ Slovenská nebo Škola) 

 

 
konané dne 4.10.2023 od 16 h. v prostorách Školy 

______________________________________________________________________________ 
 
Program schůze: 
 

1. Zahájení, prezence, seznámení s programem schůze 
2. Nový člen Školské rady 
3. Úprava Školního vzdělávacího programu + schválení úprav 

         4.      Výroční zpráva 2022/23 a Výroční zpráva o hospodaření 2022  
 5.      Schválení Výroční zprávy 
         6.      Hodnocení ředitelky školy 

7.      Systém volby členů Školské rady z řad rodičů 
         8.      Diskuze, různé 
 
Přítomní: 
Členové rady: 
 Ing. Antonín Kokeš MBA 
 Roman Kulifaj 
 Mgr. Petr Rauschert 
 Mgr. Radek Krupička, DiS 
 Mgr. et Bc. Kamila Svěntá Halámková 
 Ing. Eva Lakronová 
 Bc. Renáta Kašická 
Ostatní: 
 Mgr. Hana Žampová – ředitelka školy 
 
 

PRŮBĚH SCHŮZE : 
ad 1) Schůze se konala v učebně 205 v 2.NP školy. Schůzi zahájil v 16:03 hod a její 
průběh řídil předseda rady Antoním Kokeš. 
Dle kontroly prezence přítomno 7 členů rady a Ředitelka školy.  
Ing. Zdeněk Starý a Bc. Štěpán Bady byli pro dnešní schůzi Rady řádně předem 
omluveni. 
Rada je usnášeníschopná, přítomno 78 % členů. 
 
ad 2) Nový člen Školské rady z řad učitelů 
Na pedagogické radě školy v srpnu 2023 byl tajným hlasováním zvolen nový člen 
rady z řad učitelů: Bc. Štěpán Bady. Pan Bady členství v radě přijal.  
Tím skončilo funkční období ve Školské radě Mgr. Janě Jadrné. 
 
ad 3) Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání „Úspěch pro každého“ 
S účinností od 1.9.2023 došlo Opatřením ministra č.j. MSMT-12464/2023 k 
úpravě Rámcového vzdělávacího programu pro základní vzdělávání (RVP ZV). 
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Přítomná ředitelka škola prezentovala členům rady pomocí interaktivní tabule nový 
ŠVP ZŠ Slovenská, upravený dle aktuálních rozšířených požadavků RVP ZV.  
Nejvíce pozornosti bylo věnováno kapitolám ze vzdělávací oblasti Informatika a 
rozvoj digitální gramotnosti žáků, které modernizuje obsah vzdělávání tak, aby 
odpovídal dynamice a potřebám 21. století. V každém předmětu výuky přibude 
nová kompetence – kompetence digitální.  
Upravený ŠVP ZŠ Slovenská se této kompetenci věnuje v několika podkapitolách, 
např. 

- data, informace a modelování 
- algoritmizace a programování 
- informační systémy 
- digitální  technologie a další. 

Zástupci učitelů školy v čele s p. Radkem Krupičkou a ředitelkou školy měli 
v uplynulých měsících na toto téma několik osobních schůzek jak se zástupci 
zřizovatele, tak s odborníky. Osobně si tak vyslechli doporučené postupy při 
úpravách ŠVP a společně diskutovali o doporučeních pro vzdělávání žáků. 
Pan Radek Krupička pak členům rady objasnil některé konkrétní aspekty, které tato 
nová kompetence, ukotvená v ŠVP, přináší do výuky. 
Mj. využití algoritmů, pochopení digitalizace, práce s daty, vyhledávání na 
internetu a digitální rizika s tím spojená, sociální sítě a rizika s tím spojená, ... 
MŠMT v soulahu s revidovaným RVP vydalo opatření, které nařizuje začít s výukou 
dle tohoto RVP od  1.9. 2023 v ročnících prvního stupně a 1.9. 2024 ve všech 
ročnících druhého stupně.  
Škola od tohoto nového školního roku začlenila tuto novou kompetenci do všech 
předmětů napříč všeni ročníky, tedy nejen na prvním, ale i na druhém stupni. 
Některé kompetence z tohoto upraveného ŠVP budou následně zakomponovány i 
do Školního řádu školy. 
 
Rada hlasovala o schválení předloženého upraveného ŠVP ZS na ZŠ Slovenská pro 
výuku od školního roku 2023/24. 
Pro bylo 7 členů rady, tedy 100% přítomných.  
 
Usnesení: Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání „Úspěch pro  
                každého“ byl SCHVÁLEN. 
 
 
ad 4) Výroční zpráva 2022/23 a Výroční zpráva o hospodaření 2023 
Veškerá dokumentace byla všem členům rady zaslána s dostatečným předstihem 
elektronickou poštou. Členové rady tak měli možnost dokumenty předem 
prostudovat. 
Přítomná ředitelka školy prezentovala radě Výroční zprávu. Žádný člen rady neměl 
s Výroční zprávě žádné doplňující otázky. 
Následně byla prezentována Inspekční zpráva České školní inspekce, která byla 
vyhotovena z inspekční činnosti, která na ZŠ Slovenská proběhla v době 13.-
17.2.2023. Tato Inspekční zpráva je nedílnou součástí Výroční zprávy 2022/23. 
Závěry, vyplývající z této Inspekční zprávy (silné stránky Školy): 

- cílená podpora žáků s OMJ, dobré podmínky pro jejich zapojení do výuky 
- dlouhodobě velmi dobré vzdělávací výsledky žáků 
- účinná podpora žáků při přípravě k přijímacímu řízení 
- široká nabídka volitelných předmětů (napříč třídami i napříč ročníky) 
- poskytování komplexních poradenských služeb 
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Ředitelka školy následně prezentovala radě po jednotlivých položkách Příjmů a 
Výdajů Výroční zprávu o hospodaření za rok 2022. 
Příjmy, vč. přijatých dotací, a výdaje, vč. investičních výdajů, jsou vyrovnané. 
 
ad 5) Schválení Výroční zpráva 2022/23 a Výroční zprávy o hospodaření 2022 
Rada hlasovala o schválení předložené Výroční zprávy a Výroční zprávy o 
hospodaření. 
Pro bylo 7 členů rady, tedy 100% přítomných.  
 
Usnesení: Výroční zpráva a Výroční zpráva o hospodaření byly SCHVÁLENY. 
 
 
ad 6) Hodnocení ředitelky školy 
Pro projednání tohoto bodu programu opustila ředitelka školy schůzi rady. 
Dle definované stupnice A, B, C hodnotil každý ze 7 přítomných členů rady zvlášť, 
toto své hodnocení doprovodil i doplňujícím slovním hodnocením (činnosti ředitele 
v manažerské pozici, koncept dalšího rozvoje Školy a reálně dosažené cíle v 
jednotlivých oblastech, zejména ve výchovně vzdělávací oblasti, personální a 
materiálně technické oblasti.) 
 
Výsledek hodnocení: A (velmi kvalitní).  
 
 
Po tomto bodu programu schůzi rady opustila z pracovních důvodů Eva Lakronová, 
její předčasný odchod byl předem avizován a omluven. 
 
 
ad 7) Systém volby členů Školské rady z řad rodičů 
K 30.6.2024 zanikne funkční období všem 3 členům rady z řad rodičů. 
Diskutovalo se napříč celou radou o nejefektivnějším způsobu volby nových členů 
Rady z řad rodičů.  
Způsob celoškolního hlasování, tedy systém hlasování všech rodičů žáků všech 
ročníků školy tak, že by každý rodič měl 1 hlas, je velmi náročný a legislativně a 
personálně složitý. 
Hlasování tedy bude probíhat po třídách, každá třída bude reprezentována Třídním 
důvěrníkem. 
15.11.2023 se v rámci třídních schůzek vyhlásí otevření kandidátní listiny, každá 
třída může v horizontu 45 dní nominovat jednoho rodiče jako kandidáta do rady.  
Současná Rada má zároveň právo nominovat do této kandidátní listiny 3-5 
kandidátů dle vlastních profesionálních zkušeností. 
Navržení kandidáti budou mít v průběhu ledna 2024 schůzku s ředitelkou školy 
ohledně fungování rady a práv a povinností členů Rady a osobně potvrdí svoji 
kandidaturu.  
Finální kandidátní listina bude, společně se stručnou charakteristikou jednotlivých 
kandidátů, vyvěšena na webu školy v průběhu února 2024.  
Do 10.6.2024 pak budou prostřednictvím třídních důvěrníků odevzdány hlasy pro 
jednotlivé kandidáty k rukám vedení školy. Každá třída bude mít celkem tři hlasy – 
vždy jeden hlas pro jednoho kandidáta. 
Výsledky hlasování, tedy jména zvolených 3 nových členů Rady z řad rodičů, budou 
zveřejněny na třídních schůzkách 17.6.2024. 
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ad 8) Diskuze 
Do diskuze se zapojilo všech 7 přítomných – 6 členů Rady a ředitelka školy, 
jednalo se zejména o:  
 
- bezhotovostní styk pro všechny položky vybírané školou 
Vzhledem k legislativním, účetním i finančním omezením (škola může mít pouze 1 
účet a zaúčtovat zde položky typu „SRPŠ“, „pracovní sešity“, „vstupenky do 
divadla/kina“ je účetně téměř nereálné) nemůže být u těchto položek finanční 
pohyb rodiče x škola výhradně bezhotovostní 
 
- společný nákup všech školních pomůcek napříč třídami/ročníky/školou 
Není z logistického a účetního hlediska možný. 
 
- „spádová turistika“ při zápisu žáků do 1.tříd 
Velký problém, který se ale týká nejen naší školy, ale téměř všech základních škol 
v republice. Za současných pravidel MŠMT pro přijímání žáků nelze nijak řešit, ba 
ani omezit. 
 
- více rodilých mluvčích pro výuku cizích jazyků 
Legislativa (byrokracie) zaměstnávání cizích státních příslušníků je složitá a časově 
náročná (přihlášení na Úřad práce, vyřizování povolení, čekací doba 1 měsíc, ...). 
Vedení školy se snaží zajistit pro výuku cizích jazyků kvalitní rodilé mluvčí, realita 
a rozpočet však tuto snahu velmi brzdí. 
 
- rekonstrukce školy 
Rekonstrukce by měla probíhat v průběhu několika let a vždy jen v období hlavních 
školních prázdnin – červenec, srpen. 
- modernizace Školní jídelny – rozšíření do sklepních prostor a prostoru 
současného Školního klubu.  
- rekonstrukce půdy - zde by nově vznikly dílny, Školní klub, keramická dílna, 
výtvarný ateliér.  
- vybudování druhé tělocvičny – částečně z prostor současné školní jídelny 
 
Další schůze Školské rady:  bude naplánována na březen/duben 2024. 
 
Schůze byla ukončena předsedou rady v 17:06 hod. 
 
Originál zápisu z této schůze bude uložen v dokladech vedených radou, kopie 
bude umístěna na www.zs-slovenska.cz. 
 
 
Zapsáno dne:  6.10.2023 
 
Zapsal:  Petr Rauschert          ................................................ 
 
 
                  
Řídící schůze: Antonín Kokeš  
(Zápis ověřil)                                                          .......... ..................................... 
 


